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KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
KERÜLETFEJLESZTÉSI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA 
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- ki GbG'9 )ti/.2DJ eP/ (X. 
Készült a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 2016. 'május 2Sién a HÓdhpest 
Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos' helyiségébe t.BJid~est . X., 
Szent László tér 29. l. em. 115.) megtartott ülésén. l 

Az ülés kezdetének időpontj a: 14 óra Elö~zám. .db 
ne:ll1 l<.let 

Llóado: 

A jelenléti ív alapján jelen vannak: ~5<DSjb/Ld~{iL- t:to-dvrf 
Agócs Zsolt bizottsági elnök, 
Gál Judit, dr. Fejér Tibor, Patay-Papp Judit, Tóth Balázs, a Bizottság képviselő tagjai, 
Czirják Sándor, Nagyné Horváth Emília, Vincze Sándor, a Bizottság nem képviselő tagjai. 

Távolmaradását előre jelezte: 
Gazdag Ferenc, a Bizottság képviselő tagja 

Gregus György, a Bizottság nem képviselő tagja 

Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Radványi Gábor alpolgármester 

Távolmaradás oka: 
a bizottsági elnökkel egyeztetve, 
igazoltan távol 
hivatalos elfoglaltság 

Dr. Éder Gábor a Jegyzői Főosztály Jogi Osztály képviseletében 
Dr. Mózer Éva a Hatósági Főosztály vezetője 
Horváthné dr. Tóth Enikő a Humánszolgáltatási Főosztály képviseletében 
Szöllősi Erika a Főépítészi Osztály képviseletében 
Somlyódy Csaba képviselő 

Meghívottak: 
Dr. Szabados Ottó 
Dr. Csurgó Szabolcs 

a Jegyzői Főosztály Jogi Osztály részéről 
a Jegyzői Főosztály Jogi Osztály részéről 

Az ülést vezeti: Agócs Zsolt bizottsági elnök 

Elnök: Köszönti a megjelenteket, és megnyitja a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi 
Bizottság ülését. Megállapítja, hogy a Bizottság 7 fővel határozatképes. Bejelenti, hogy a 
jegyzőkönyvetTasi Éva vezeti. Az ülésről hangfelvétel készül. 
Kéri, akinek a napirenddel kapcsolatban kérdése, észrevétele, javaslata van, jelezze. 
Amennyiben nincs hozzászólás, kéri a Bizottságot, hozza meg döntését a napirend 
elfogadásáról. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak 
szerint fogadja el napirendjét [20/2016. (V. 25.)]: 

l. Tájékoztató a településképi véleményezési eljárásról és a Kőbányai Tervtanács munkájáról 
(304. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Kovács Róbert polgármester 



2. A közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló 32/2015. (XII. 18.) önkormányzati 
rendelet egyes rendelkezéseinek hatályba nem lépése, valamint hatályon kívül helyezése, 
továbbá a "Felelős állattartás és gazdához vagy állatbaráthoz köthető közterületi 
állatmegjelenés" szabályozására vonatkozó képviselői kezdeményezés (284. számú 
előterjesztés) 

Előterjesztő: dr. Szabó Krisztián jegyző 

Czirják Sándor megérkezett az ülésterembe. 
Elnök: Megállapítja, hogy a Bizottság 8 fővel határozat képes. 

l. napirendi pont: 
Tájékoztató a településképi véleményezési eljárásról és a Kőbányai Tervtanács 

munkájáról 
Előterjesztő: Kovács Róbert polgármester 

Elnök: Kéri, akinek az előterjesztéssel kapcsolatban kiegészítése, kérdése, észrevétele van, 
jelezze. 

A napirendi ponttal kapcsolatban felszólal: 

Tóth Balázs: Beszámol arról, hogy részt szokott venni a Kőbányai Tervtanács ülésein. 
V él eménye szerint nagyon érdekes, izgalmas és fontos munka folyik ezen a fórumon. 

Elnök: Neki is hasonló a véleménye a Kőbányai Tervtanács munkájával kapcsolatban. 
Amennyiben nincs több hozzászólás, a napirendi pont tárgyalását döntéshozatal nélkül 
lezárja. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság a "Településképi véleményezési eljárásról 
és a Kőbányai Tervtanács munkájáról" szóló 304. számú előterjesztést megtárgyalta. 

2. napirendi pont: 
A közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló 32/2015. (XII. 18.) önkormányzati 

rendelet egyes rendelkezéseinek hatályba nem lépése, valamint hatályon kívül helyezése, 
továbbá a "Felelős állattartás és gazdához vagy állatbaráthoz köthető közterületi 

állatmegjelenés" szabályozására vonatkozó képviselői kezdeményezés 
Előterjesztő: dr. Szabó Krisztián jegyző 

Elnök: Kéri, akinek az előterjesztéssel kapcsolatban kérdése, észrevétele van, jelezze. 

A napirendi ponttal kapcsolatban felszólal: 

Somlyódy Csaba: Véleménye szerint az Önkormányzat kezd nyitottá válni a témában, 
valamint a kutyás társadalom is próbál partnerként viselkedni. Elmondja, hogy azért 
kezdeményezte a közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló 32/2015. (XII. 18.) 
önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Rendelet) módosítását, mivel abban hiányzó, 
pontatlan vagy félreértelmezhető rendelkezések vannak, amelyeket részletesebb és pontosabb 
rendelkezésekkel kellene kiváltani a gyakorlati tapasztalatok figyelembevételével. A 14. § (3) 
bekezdése az önzetlen állatbarátokat veszélyezteti a jelenlegi formájában, mivel a közterületi 
és közös használatú helyeken szankció mellett tiltja az idegen állatok, gazdátlan állatok 
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etetését. A szabályozás nem definiálja az idegen állat, a gazdátlan állat, valamint az etetés 
fogalmát, túl tág teret enged a szubjektív bírságolásnak és az önzetlen állatszeretet 
büntetésének. A 14. § (4) bekezdése, valamint a Rendelet 2. melléklete szabályazza a 
parkokban a póráz nélküli kutyasétáltatás alapvető szabályait. Ha ennek a rendelkezésnek a 
hatálybalépését 2016. szeptember 30-ára módosítaná a Képviselő-testület, akkor lehetőség 
lenne kidolgozni egy jogilag megfelelő megoldást. Több ígéret is elhangzott különböző 
fórumokon, hogy a kutyafuttatók bővítésre kerülnek. Hasznos lenne véleménye szerint, ha a 
két félleülne, és kompromisszumos megoldásra jutna. Szerinte a kutyafuttatók 2016. június 
l-jéig nem fognak elkészülni, ezért javasolja, hogy 2016. szeptember 30-áig adjon a 
Képviselő-testület időt arra, hogy egy tartós megoldásról tudjon dönteni. 

Elnök: Elmondja, hogy ez a téma nagyon régóta megosztja a társadalmat. Azon az 
állásponton van, hogy húzni kell egy határozott vonalat azért, hogy ahhoz képest a 
későbbiekben lehessen finomítani. Sajnos sok a rossz tapasztalat és nagyon sérelmezi azt, 
hogy a kutyatartók ennyire támadják a Rendeletet. Véleménye szerint ez a Rendelet jól 
behatárolja azt, hogy közterületen hogyan lehet kutyát tartani. Javasolja, hogy a felsorolt 
rendelkezések 2016. június l-jén lépjenek hatályba, és ezt követően meglátják, hogy milyen 
módosításokra lesz szükség a későbbiekben. 

Nagyné Horváth Emília: Véleménye szerint is pontosítani kell az állatetetéssei kapcsolatos 
rendelkezést. Javasolja, hogy folytassanak tárgyalásokat a kutyatartókkal 2016. szeptember 
30-áig és csak ezt követően lépjen hatályba a Rendelet 14. §(4) bekezdése. Elmondja, hogy a 
14. § (4) bekezdése és a Rendelet 2. melléklete szerinte ellentmond egymásnak, ezért ezt is 
pontosítani kellene. 

Dr. Fejér Tibor: A tüdőtuberkulózis madarak általi formáját a madarak terjesztik, gyógyszer 
még nincs a kezelésére, ezért helyesnek tartja azt, hogy tilos a madarak etetése. Véleménye 
szerint a Rendeletet a későbbiekben is lehet módosítani, de akkor szorgalmazni fogja az ebadó 
bevezetését is. Azt javasolja, hogy ne módosítsák a felsorolt rendelkezések hatálybalépésének 
időpontját. 

Patay-Papp Judit: Érdemes lenne megfontolni azt, hogy a 2016. június l-jei hatálybalépést 
2016. szeptember 30-ára módosítsa a Képviselő-testület, mivel a szankcionálás nem tisztázott. 
Nem tartja szerencsésnek, ha egy nem teljesen egzakt módon körülírt szankcionálást vezetnek 
be úgy, hogy közben a szóban ígértek nyilvánvalóan nem készülnek el határidőre. Véleménye 
szerint 2016. szeptember 30-áig a felelős kutyatartókkal lehetne egyeztetni, a felelőtlen 

kutyatartók nem foglalkoznak a Rendelettel. 

Tóth Balázs: Fontos, hogy a kőbányaiaka sajátjuknak érezzék a létrehozott szabályokat. Idő 
kell ahhoz, hogy egy konszenzussal, jobban bemutatva meg lehessen ismertetni az 
emberekkel a Rendeletet. Úgy gondolja, hogy sokkal többet nyerhetne az Önkormányzat 
azzal, ha 2016. szeptember 30-ára módosítaná a 14. § (4) bekezdésének a hatálybalépését és 
nem vezérelné őket az, hogy mindenképpen változtassanak. 

Elnök: A felelős kutyatartók mindig is betartották a szabályokat, ők nem voltak felháborodva 
a Rendelet hatálybalépése miatt. Ha később lép hatályba a 14. § (4) bekezdés, akkor nyáron 
ugyanúgy behetnek kutyával a parkokba az emberek. A Rendelet nem szól azokról, akik 
betegesen félnek a kutyáktól. Az ő jogaikkal mi a helyzet? Ha egy kisgyerek megijed egy 
kutyától, akkor az egy életre szól. 
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Nagyné Horváth Emília: A 2010-es kormányrendelet alapján eddig sem lehetett póráz nélkül 
sétáltatni a kutyákat. Ezt mindenképpen szankcionálni kell. A kialakult helyzet jó lehetőség 
arra, hogy egyeztessenek az ebadóval kapcsolatban is a kutyatartókkal. A felelős kutyatartás 
anyagi felelősséggel is jár. 

Somlyódy Csaba: A Rendelet nem szól a felelős kutyatartásról. 

Gál Judit: Azt gondolja, hogy nincsenek kitiltva a kutyák a parkokból, csak ezentúl egy 
teljesen más szabályrendszer szerint kell élniük. Az Óhegy parknak jelentős része alakul át 
kutyafuttatóvá, valamint kutyajátszótérré, nagyon jó lehetőségeik lesznek a kutyatartóknak, 
hatalmas területeket fognak kapni. 

Elnök: Azoknak az érdekeit is figyelembe kell venni, akik nem tartanak kutyát. A nyugat
európai nagyvárosokban sem lehet a parkokban kutyát sétáltatni. 

Czirják Sándor: Azon is el kellene gondolkozni, hogy a kisgyerekek és az idős emberek úgy 
élhetik meg a közterületen való közlekedést, hogy félniük kell attól, hogy egy kutya rájuk 
támad. Ha félnek, akkor a szabadidőjükben nem tudnak időt tölteni a parkokban. Elsősorban 
az emberi szempontokat, érzelmeket kell előnyben részesíteni. 

Dr. Fejér Tibor: A tiltások azért vannak, hogy az élet normálisan mehessen. Nem a kutyák és 
a kutyatartók alkotják a társadalmat, sőt jelentős kisebbségben vannak. 

Elnök: Ha 2016. szeptember 30-án lép hatályba a Rendelet 14. §(4) bekezdése, akkor a Szent 
László napokra kutyával tudnakjönni az állampolgárok. Ez szerinte nonszensz. 

Dr. Éder Gábor: Többször elhangzott, hogy a Rendelet 14. § (4) bekezdése, valamint a 2. 
melléklet ellentmondásban van egymással. Elmondja, hogy ennek a rendelkezésnek a helyes 
értelmezése az, hogy a 2. mellékletben felsorolt parkok területén csak a kijelölt útvonalon, 
valamint a kutyafuttatókban lehet kutyát sétáltatni. 

Patay-Papp Judit: Össze kellett volna hangolni a kutyafuttatók kialakítását a rendelkezés 
hatálybalépéséveL Ha úgy gondolják, hogy a 2016. szeptember 30-ai időpont késői, akkor 
határozzanak meg egy korábbi időpontot, amikorra a szükséges feltételek is rendelkezésre 
állnak. 

Elnök: Amennyiben nincs több hozzászólás, kéri a Bizottságot, hozza meg döntését a 284. 
számú előterjesztés támogatásáról. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság l igen, 4 ellenszavazattal, 
3 tartózkodással a "Közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló 32/2015. (XII. 18.) 
önkormányzati rendelet egyes rendelkezéseinek hatályba nem lépése, valamint hatályon kívül 
helyezése, továbbá a "Felelős állattartás és gazdához vagy állatbaráthoz köthető közterületi 
állatmegjelenés" szabályozására vonatkozó képviselői kezdeményezésről" szóló 284. számú 
előterjesztést nem támogatja [21/2016. (V. 25.)]. 
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Elnök: Amennyiben nincs több hozzászólás, megköszöni a megjelentek munkáját, 
megállapítja, hogy a Bizottság az elfogadott napirendjét megtárgyalta. A Bizottság ülését 
15.00 órakor bezárja. 

bizottsági tag 

--....... 
Törvényességi szempontból ellenjegyzem: 

\ 

\ ....... n~~. .. bÓ 'K;i~~~úl~......... l 
jegyző ~ 
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A jegyzőkönyv mellékletei 

./ meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón) 

./ jelenléti ív 

./ ülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón) 

D határozatok melléklete 

D írásban benyújtott módosító javaslat 

D jegyző törvényességi észrevétele 

D interpelláció 

D titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv 

D felszólalási jegy 
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BUDAPEST FÖV ÁROS X. KERÜLET KÖBÁNY AI ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELÖ-TESTÜLET 

KERÜLETFEJLESZTÉSI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁG 

Jelenléti ív 

2016. május 25. 14.00 órakor megtartott Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 
ülésérő l. 

Bizottsági tagok: 

Agócs Zsolt 

Dr. Fejér Tibor 

Gál Judit 

Gazdag Ferenc 

Patay-Papp Judit Vivien 

Tóth Balázs 

Czirják Sándor 

Gregus György 

N agyné Horváth Emília 

Vincze Sándor 

Tanácskozási joggal: (aláírás) 
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